
Technische vragen commissie Ruimte 15 april 2024 

nr Partij en 
indiener 

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord 

1 CDA 
Willemien 
Koning  

4.a Rommel Ruimtelijk 
Voorstel  

1. Klopt het dat het ruimtelijk voorstel 
inmiddels al aan de minister is 
overhandigd? 

2. Hoe is het proces zoals in de brief 
van het Rijk beschreven wordt, in 
Noord-Holland verlopen? Hoe zijn 
bijvoorbeeld de twee NOVEX-
gebieden in Noord-Holland bij het 
proces betrokken? Hoe zijn de 
gemeenten betrokken? 

3. Klopt het dat het Rijk op basis van 
het ruimtelijk voorstel aan de slag 
gaat met de ruimtelijke puzzel van 
Nederland? 

4. Hoe kan het dat dat het ruimtelijk 
voorstel nog slechts een concept is, 
waarin expliciet nog geen keuzes 
voorgesteld worden? 

5. Hoe kan het dat PS tot op heden 
nog niet is betrokken bij het 
Ruimtelijk Voorstel, terwijl het al 
wel aan het Rijk is overhandigd? 

1. Het concept Ruimtelijk Voorstel is met een brief aan 
minister De Jonge verstuurd. De brief is als bijlage 
gevoegd bij de brief die aan uw Staten is verstuurd. We 
verwachten onderdelen van de appreciatie van het 
Ruimtelijk Voorstel door het College van Rijksadviseurs 
en PBL en eventuele opmerkingen vanuit de 
verschillende betrokken departementen mee te kunnen 
nemen bij het opstellen van het definitieve Ruimtelijke 
Voorstel. 

2. De provincie Noord-Holland is actief betrokken bij de 
NOVEX Schipholregio, NOVEX MRA, NOVEX Groene Hart 
en NOVEX Noordzeekanaalgebied. Daarnaast werkt de 
provincie samen met de gemeenten aan het opstellen 
van een Ontwikkelperspectief voor Noord-Holland 
Noord. Gedurende het opstellen van het Ruimtelijk 
Voorstel is nauw contact onderhouden met degenen die 
aan deze NOVEX-gebieden en het Ontwikkelperspectief 
Noord-Holland Noord werken. De informatie uit het MRA 
Verstedelijkingsconcept (nu ontwikkelperspectief NOVEX 
MRA), het Analysedocument Ontwikkelperspectief 
Noord-Holland Noord en de concept 
ontwikkelperspectieven van de andere NOVEX-gebieden 
waren input voor het concept Ruimtelijk voorstel. De 
concept teksten en de bijlagen die specifiek over de 
NOVEX gebieden gaan zijn aan de betrokken personen bij 
de NOVEX gebieden voorgelegd. Daarnaast zijn de 
gemeenten via de reguliere overleggen in Noord-Holland 
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Noord en de MRA op de hoogte gehouden van de 
voortgang van het Ruimtelijk Voorstel. 

3. Het Rijk is bezig met het opstellen van een nieuwe nota 
Ruimte. Het Rijk heeft tot op heden gecommuniceerd dat 
ze de Ruimtelijke Voorstellen en de Ruimtelijke 
Arrangementen zullen meenemen bij het opstellen van 
de nota Ruimte. 

4. Het maken van de keuzes die in het concept Ruimtelijk 
Voorstel zijn opgenomen, vraagt om een goede 
onderbouwing en een zorgvuldig proces. Stap één is het 
benoemen van het vraagstuk. Dat doen we met het 
Ruimtelijk Voorstel. 

5. Op 14 september 2023 is PS geïnformeerd over het 
Ruimtelijk Voorstel in relatie tot de NOVEX-gebieden via 
een technische briefing. Op 11 maart is opnieuw een 
technische briefing gegeven over het Ruimtelijk Voorstel. 
De bespreking van het concept Ruimtelijk Voorstel is op 
verzoek van de commissie Ruimte verschoven naar 15 
april aanstaande. Het gaat nadrukkelijk om een concept 
Ruimtelijk Voorstel waarbij we de reacties die we 
ophalen in de bespreking met uw Staten, de reacties die 
we krijgen van onze partners in de regio en de reacties 
die we krijgen van het Rijk gebruiken om een definitief 
Ruimtelijk Voorstel op te stellen. 
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 CDA 
Willemien 
Koning  

4.a Rommel Ruimtelijk 
Voorstel  

6. In de brief aan PS over het Concept 
Ruimtelijk Voorstel wordt gesproken over 
27 vraagstukken als start van een gesprek. 
Wij konden deze vraagstukken niet 
gemakkelijk uit het stuk ‘Op weg naar een 
Ruimtelijk Voorstel’ halen. Kunt u deze 27 
vraagstukken voor ons overzichtelijk onder 
elkaar zetten? 

6. Titels 27 vraagstukken in het concept Ruimtelijk Voorstel 
per hoofdstuk 

 
2. Aanpassen aan het watersysteem 
2.1: Inzetten op waterkwaliteit vraagt om sturing op bronaanpak 
en inrichtingsmaatregelen. 
2.2: Welke maatregelen kunnen we nu al nemen om Noord-
Holland klimaatbestendig te maken? 
2.3: Hoe spelen we in op het zoetwatertekort? 
2.4: Tegengaan bodemdaling 
2.5: Een gezamenlijke visie op de toekomst van het watersysteem 
 
3 Bewegen naar een toekomstbestendig evenwicht tussen 
landbouw en natuur 
3.1: Hoe zorgen we voor integrale afstemming in het landelijk 
gebied 
3.2: Inzetten op systeemherstel van natuur zowel binnen als 
buiten natuurgebieden 
3.3: Verbreden begrip groenblauwe dooradering naar een 
ruimtelijk concept 
3.4: Hoe gaan we om met veranderende wateromstandigheden 
en tot wanneer is er de tijd om ons aan te passen? 
3.5: Bescherm landbouwgrond 
3.6: Hoe behoud en bevorder je het ecosysteem voor agrarische 
bedrijven in Noord-Holland in (inter)nationale context? 
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4 Ruimte maken voor energie en duurzame economie
 41 
4.1: Locatiekeuzes voor het toekomstige energetische systeem en 
de betekenis daarvan voor toekomstige ruimtelijk-economische 
ontwikkelingen 
4.2: Waar, hoe en met welke omvang vinden we ruimte voor 
toekomstige netuitbreiding om netcongestie op te lossen? 
4.3: Energie als onderdeel van gebiedsontwikkeling, aansluitend 
bij landschappelijke transformaties. 
4.4: Duurzame opwek na 2030 
4.5: Waar geven we ruimte aan energie uit warmte? 
4.6: Beter benutten bestaande bedrijventerreinen en 
werklocaties 
 
5  Zorgen voor leefbare regio’s, steden en dorpen 
5.1: Duurzame verstedelijking door het borgen van 
randvoorwaarden 
5.2: Oplossen van de woningnood door inzetten op de 
(versnelde) uitvoering van bestaande plannen en locaties 
5.3: Op welke manier borgen we een voorzieningenniveau dat 
dorpen leefbaar houdt? 
5.4: Hoe creëren we een gezonder en veiliger leefomgeving in 
combinatie met behoud van ruimte voor (circulaire) economie? 
5.5: Ruimte houden voor bedrijvigheid op (nieuwe) 
bedrijventerreinen en zorgen voor betaalbare bedrijfsruimte bij 
binnenstedelijke verdichting 
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5.6: Beter borgen van mobiliteitsmaatregelen in het ruimtelijk 
instrumentarium 
5.7: Rekening houden met effecten van lokale ruimtelijke 
mobiliteitskeuzes op de regionale schaal 
5.8: Inzetten op gebiedsgericht bundelen van bestaande 
financieringsbronnen 
 
6  (Opnieuw) vormgeven aan Noord-Holland 
6.1: Passen we onze beschermingsregels voor landschap en 
cultuur aan vanwege transities? 
6.2: Maken we omgevingskwaliteit volwaardig onderdeel in de 
besluitvorming bij alle programma’s en projecten? 
 
 

 CDA 
Willemien 
Koning  

4.a Rommel Ruimtelijk 
Voorstel  

1. Wanneer kunnen we de appreciatie 
van het Ruimtelijk Voorstel door 
het CRA en PBL inzien? 

2. Wanneer kunnen we de hele 
appreciatie van het Rijk inzien? 

3. Wanneer komt de GS met de 
definitieve versie van het Ruimtelijk 
Voorstel? Wanneer wordt daarover 
besloten in PS? 

4. Werkt het Rijk nu op basis van dit 
'voorlopige Noord-Hollandse 

1. Ons is niet bekend wanneer we de appreciaties van PBL 
en CRa ontvangen. Zodra we deze hebben ontvangen, 
zullen we deze informatie beschikbaar stellen. 

2. Dit is ons nog niet bekend gemaakt door het Rijk. 
3. Wij zijn voornemen het definitieve Ruimtelijk Voorstel 

(als beginpunt voor de actualisatie van de Omgevingsvisie 
NH2050) in september ter vaststelling aan PS voor te 
leggen. 

4. Het Rijk werkt op dit moment aan de Nota Ruimte en 
gebruikt daarbij de Ruimtelijke Voorstellen van alle 
provincies. In het geval van Noord-Holland betreft dat 
een concept. Het Rijk wacht dus niet totdat het 
Ruimtelijk Voorstel definitief is. 
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voorstel' aan de Nota Ruimte of 
wacht het Rijk totdat wij het 
Ruimtelijk Voorstel definitief 
hebben? 

5. Wanneer komt het Rijk met hun 
nota Ruimte? 

6. Welke ruimte tot aanpassing is er 
nog wanneer het Rijk hun Nota 
Ruimte publiceert? 

5. Het is nog onbekend wanneer het Rijk met hun Nota 
Ruimte komt.  

6. Het is aan het Rijk om te bepalen hoeveel ruimte zij 
geven. Het Rijk zal eerst met een voorontwerp Nota 
Ruimte komen. Wij verwachten dat er dan nog enige 
ruimte voor aanpassingen zal zijn. 

 

2 D66 
Laurien 
Berkvens 

4.a Rommel Ruimtelijk 
Voorstel  

1. Wat is de tijdlijn met deadlines 
vanuit het Rijk ten aanzien van het 
proces voor het ruimtelijk voorstel? 

2. Wanneer verwacht het Rijk vanuit 
de provincies een definitief 
ruimtelijk voorstel? 

3. Wanneer zal het ruimtelijk 
arrangement worden gesloten? En 
wanneer komt de landelijke nota 
Ruimte waarin alle arrangementen 
worden samengebracht?  

4. Welke provincies hebben inmiddels 
al een definitief ruimtelijk voorstel 
bij het Rijk ingediend? 

1. Het Rijk heeft aan de colleges van GS gevraagd om 
december 2023 een Ruimtelijk voorstel op te leveren. De 
volgende stappen in het proces zijn nog niet 
gecommuniceerd. Een eerste bestuurlijk gesprek over 
het Ruimtelijk Voorstel is te verwachten in het BO 
Leefomgeving op 20 juni 2024. 

2. Het Rijk heeft aan de colleges van GS gevraagd om 
december 2023 een Ruimtelijk voorstel op te leveren. 

3. Het is nog onbekend wanneer een ruimtelijk 
arrangement wordt gesloten. De Nota Ruimte betreft het 
nationale ruimtelijke beleidsdocument. Hierin staat het 
lange termijn ruimtelijk beleid op nationaal niveau. Het 
Ruimtelijk arrangement is bedoeld om wederkerige 
afspraken te maken tussen Rijk en regio op regionaal 
niveau. Het is nog niet bekend wanneer de Nota Ruimte 
verschijnt. 
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4. Inmiddels hebben alle andere provincies een definitief 
Ruimtelijk Voorstel ingediend. 

 
3 GroenLink 4.a Rommel Ruimtelijk 

Voorstel 
1. p. 16; 46 kilometer bovengrondse 

hoogspanningsleidingen moeten 
worden aangelegd. In hoeverre is 
ondergrondse verkabeling 
mogelijk? 

2. p. 19; In hoeverre verhoudt zich de 
“vermindering of zelfs helemaal 
stoppen van drinkwaterwinning in 
de duinen” met de (toenemende) 
behoefte aan drinkwater? Is een 
andere wijze van infiltratie en 
winning niet voldoende om de 
natuurlijke processen in de duinen 
te bevorderen? 

3. p. 21; Wordt hierbij ook gelet op de 
verbetering van het effluent van 
RWZI’s op de kwaliteit van het 
oppervlaktewater? Medicijnresten 
vormen een probleem in het 
effluent, maar tal van andere 
stoffen (virussen, cellulose, drugs 
e.d.) dragen negatief bij aan de 
kwaliteit van oppervlaktewater. 

1. TenneT legt nieuwe elektriciteitsverbindingen met een 
spanningsniveau van 380.000 Volt (380 kV) in beginsel 
bovengronds aan, omdat dit een bewezen techniek is 
met een hoge mate van betrouwbaarheid. Dit principe is 
opgenomen in de Nationale Omgevingsvisie (NOVI). 
Bovengrondse hoogspanningslijnen bieden een hoge 
leveringszekerheid en stabiliteit in de stroomvoorziening. 
Ze zijn minder storingsgevoelig, gemakkelijker te 
inspecteren en sneller te herstellen bij eventuele 
storingen. Het toepassen van ondergrondse kabels in een 
380 kV-verbinding wordt dan ook zoveel mogelijk 
voorkomen en kan alleen in bijzondere gevallen, over 
korte afstanden worden overwogen. Bijvoorbeeld 
wanneer onaanvaardbare beperkingen of 
veiligheidsrisico’s voor andere functies en opgaven 
ontstaan. 

2. Vermindering van winning heeft in het verleden 
plaatsgevonden om de verdroging te bestrijden. Voor de 
toekomst wordt gekeken naar infiltratie en terugwinning 
in het Gooi. Hierbij is de balans een aandachtspunt. Er 
moet voldoende drinkwater worden geproduceerd 
zonder dat er verdroging of vernatting optreedt.  
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4. p. 24; Welke plannen voor 
buitendijkse woningen zijn er nu? 
En zijn dit de enige opties in dat 
gebied? 

5. p. 28; Wat is de planning in tijd 
voor het uitwerken van nationale 
zoetwaterverdeling en regionale 
consequenties? 

6. Hoofdstuk 2; Hoe ziet de 
concretisering van de 
piekwaterberging eruit als volgens 
de inleiding (p.6) daarvoor 6600 ha 
nodig zou zijn? 

7. p. 30; Onderaan staat tijdelijk 
loslaten van bepaalde KRW 
doelstellingen voor ophoging 
grondwaterstand (in 
veenweidegebied). - Welke 
doelstellingen zijn dit? 

8. p. 37; De toenemende 
recreatiedruk vormt een bedreiging 
voor de natuurontwikkeling. Hoe 
kanaliseren we de toenemende 
behoefte aan recreatie om de 
nadelige gevolgen op de natuur te 
beperken? 

3. De verbetering van het effluent van de RWZI’s is ook een 
punt van aandacht. De Europese Richtlijn Stedelijk 
Afvalwater wordt momenteel herzien. Uit het 
eindconcept van de aangepaste richtlijn valt op te maken  
dat er sprake zal zijn van een stapsgewijze reductie van 
de lozingen uit RWZI’s, met 2045 als deadline.” 

4. De huidige regelgeving begrenst reeds de 
uitbreidingsruimte buitendijks in het IJsselmeergebied: 
een bestemmingsplan mag geen nieuwe bebouwing of 
landaanwinning mogelijk maken. Op deze “nee” is een 
uitzondering gemaakt voor een aantal specifiek 
benoemde gemeenten en projecten. Waarvan drie met 
woningbouw: Amsterdam IJburg, Almere en Lelystad.  

5. De mogelijkheden voor een flexibele nationale 
waterverdeling worden onderzocht in het project 
Klimaatbestendige Zoetwatervoorziening 
Hoofdwatersysteem. Samen met het onderzoek naar de 
effecten van zeespiegelstijging, het onderzoek ihkv 
Internationaal Riviermanagement, de landelijke 
knelpuntanalyse zoetwaterbeschikbaarheid en de 
veenweidstrategieën wordt inzicht gekregen in de 
regionale consequenties. Alle resultaten van die 
onderzoeken moeten beschikbaar zijn voor de herijking 
van de deltaprogramma's eind 2026. 

6. De opgaven voor 5 tot 10 % diepste polders die in de 
WBS-brief is opgenomen moet nog verder worden 
uitgewerkt op basis van een bovenregionale stresstest 
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9. p. 49 Noord-Holland is een van de 
60 europese regio's met status 
Hydrogen Valley (NZKG en Den 
Helder). Dit kost ruimte en 
milieuruimte, maar is nodig als we 
onze industrieën willen houden en 
verduurzamen. 

a) Vraag: Is er al een beeld van de 
verdeling van het gebruik van 
waterstof in de toekomst? Gaat 
alles direct naar Tata of ook 
trekken we hiermee een nieuwe 
economie aan? 

b) Vraag: Is er een beeld van het 
benodigde drinkwater voor het 
maken van waterstof? Zijn deze 
hoeveelheden beschikbaar? 

10. p. 49 en p. 66: Hoe zorgen we dat 
de circulaire economie de ruimte 
krijgt? Kunnen we prioriteren in 
wat voor bedrijven we voorrang 
geven? 

11. Op p. 68 staat: “Aanscherping van 
het vestigingsbeleid vanuit de 
schaarste aan ruimte, energie, 
water, milieuruimte en 
arbeidspotentieel. Bedrijven 

extremen neerslag die dit jaar wordt uitgevoerd. De 
uitkomsten hiervan worden meegenomen in de 
gebiedsprocessen zoals die voor het PPLG en de 
NOVEXen.  

7. Dit betreft de door de provincie vastgesteld ecologische 
doelen. Door de ophoging van het peil komen er veel 
nutriënten vrij waardoor deze doelen niet gehaald 
kunnen worden.” 

8. Door slim ruimtegebruik willen we meer passende 
alternatieven bieden voor de groeiende 
recreatiebehoefte, om hiermee de kwetsbare gebieden 
te ontlasten. Daarnaast zetten we samen met onze 
partners in op zonering (intensief vs extensief) en goede 
routestructuren en ontsluiting naar gebieden die meer 
recreanten kunnen ontvangen.    

9. a. We verwachten de toepassing van waterstof op korte 
termijn (voor 2030) in de transportsector (wegtransport 
en scheepvaart). Waterstof zal op termijn ook nodig zijn 
voor het balanceren van het elektriciteitsnet en voor 
zware industrie. Niet alle waterstof gaat meteen naar 
TATA Steel.Waterstof leidt tot kennisontwikkeling en 
innovaties en trekt daarmee ook nieuwe bedrijven aan.   

b. Om waterstof te produceren (proceswater) is niet  perse water 
van drinkwaterkwaliteit nodig. Als productie en gebruik van 
waterstof op 1 locatie plaatsvinden, komt een groot deel van dit 
proceswater ook weer vrij (gesloten circuit). Er is wel heel veel 
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kunnen zich vestigen wanneer ze 
passen binnen 
omgevingsrandvoorwaarden en 
een (in)directe bijdrage aan de 
regionale economie leveren” - 
Vraag: Wanneer en hoe gaan we 
die randvoorwaarden stellen? 
Waarom zijn circulaire economie 
en energietransitie niet 
opgenomen als voorwaarden? 

12. Circulaire hubs vragen om meer 
wegverkeer en scheepvaart. Als we 
verschillende hubs willen met 
stoffen/materialen, hoe is dan de 
uitwisseling georganiseerd? Hoe 
monitoren we de inhoud van die 
hubs? 

13. p 51: We gaan voor een clustering 
van energie-intensieve 
bedrijvigheid en circulair, zodat we 
efficiënt om kunnen gaan met en 
synergie kunnen bereiken. - Vraag: 
Is deze ruimtevraag nu in beeld? Is 
er voldoende ruimte voor het 
verduurzamen van de industrie en 
milieuruimte? 

koelwater (bv oppervlakte water) nodig bij de productie. Als dit 
water weer geloosd wordt op hetzelfde oppervlakte water is de 
kwantiteit niet zo zeer het probleem maar de kwaliteit en dan 
met name de temperatuur. Er circuleren veel getallen, maar op 
dit moment wordt landelijk uitgezocht hoeveel water er nodig is 
voor en bij de productie van waterstof. Tevens wordt landelijk en 
regionaal de mogelijkheden onderzocht om door 
vergunningverlening de watervraag van deze nieuwe watervrager 
te reguleren. 

10. We kunnen circulaire economie de ruimte geven door 
samen met andere overheden (met name gemeenten) 
en bedrijfsleven (zoals havenbedrijven of SADC) te zorgen 
voor voldoende fysieke ruimte én voldoende 
milieuruimte. Deze elementen nemen wij mee in het 
maken van regionale afspraken met gemeenten over de 
planning en programmering van bedrijventerreinen. 
Omdat er nog veel onduidelijkheid bestaat over hoeveel 
ruimte er nodig is voor de circulaire economie doen wij 
daar ook onderzoek naar (onder meer in het 
Noordzeekanaalgebied). Om meer zicht te krijgen op de 
ruimtebehoefte die nodig is voor de transitie naar een 
circulaire economie, wordt in 2024 een ruimtelijke 
verkenning naar circulaire werklocaties uitgevoerd. 
Prioriteren door overheden van vestiging van 
bedrijvigheid is aan beperkingen onderhevig (zoals ook 
blijkt uit het Didam-arrest) en zit vooral besloten in de 



Technische vragen commissie Ruimte 15 april 2024 

nr Partij en 
indiener 

Punt Gedeputeerde Onderwerp Vraag Antwoord 

14. p.60; Hebben GS al een 
voorkeursvariant voor de 380KV 
verbinding tussen Diemen en Ens 
(Flevoland)? In hoeverre is een 
ondergrondse kabelverbinding 
mogelijk? 

15. 15. p.64; 50% van de bestaande 
woningvoorraad zou geschikt zijn 
voor aansluiting op een warmtenet. 
In hoeverre worden mogelijkheden 
daartoe beperkt door het 
tariefbeleid van energiebedrijven? 

16. p.75; De ambitie is om tussen 2022 
en 2030 184.000 nieuwe woningen 
te bouwen in onze provincie. Is dit, 
gelet op de productie in de 
afgelopen twee jaar en de geplande 
nieuwbouw in de komende drie 
jaar, nog een realistische ambitie? 

werking van Omgevingsplannen waarvoor doorgaans de 
gemeenten voor aan de lat staan. Om de ruimte voor 
circulaire economie te beschermen, zijn in de provinciale 
Omgevingsverordening industrieterreinen van provinciaal 
belang aangewezen. 

11. Ten eerste zijn er al randvoorwaarden in de huidige wet- 
en regelgeving. Of en hoe randvoorwaarden moeten 
worden aangepast zal onderdeel van het debat zijn op 
weg naar een mogelijke actualisatie van de provinciale 
Omgevingsvisie en Nota Ruimte. Dit debat zal in de 
komende twee jaar plaatsvinden. Circulaire economie en 
energietransitie zijn twee van de opgaven waaruit 
ruimteclaims naar voren komen. Deze moeten worden 
afgewogen tegen andere ruimteclaims. Een voorbeeld 
van een randvoorwaarde is voldoende en betrouwbare 
energiebeschikbaarheid. Dit staat verwoord in paragraaf 
5.1 

12. Circulaire grondstoffenhubs bieden mogelijkheden om 
grondstoffen en materialen tijdelijk op te slaan voor 
toepassing op een later moment. Circulaire hubs kunnen 
in verschillende verschijningvormen ontstaan. Op dit 
moment is nog onvoldoende duidelijk hoe een circulaire 
hub in de toekomst eruit gaat zien en hoe dan ook 
bijvoorbeeld de uitwisseling van materialen 
georganiseerd gaat worden en hoe dit gemonitord kan 
worden. Om meer zicht te krijgen op de 
verschijningsvormen, toekomstige vestigingspatronen en 
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kansen voor circulaire economie op bedrijventerreinen, 
wordt in 2024 een ruimtelijke verkenning naar circulaire 
werklocaties uitgevoerd.  

13. Er zijn nog veel onduidelijkheden rondom  de 
ruimtevraag (zowel fysieke ruimte als milieuruimte) die 
nodig is voor de transitie naar een circulaire economie. 
Daarom agenderen we ook een aantal gezamenlijke 
kennisvragen richting het Rijk (p.68-69). Onderzoek van 
Ecorys voor het Noordzeekanaalgebied wijst uit dat de 
circulaire economie niet noodzakelijk om meer ruimte 
vraagt dan de lineaire economie in vergelijkbare 
scenario's. Wel moeten we rekening houden met een 
tijdelijke dubbele ruimtebehoefte in de periode waarin 
circulaire economie in opbouw is maar de lineaire 
productieprocessen nog niet zijn beëindigd. Uit het 
Ontwikkelperspectief Noordzeekanaalgebied blijkt 
bovendien dat er naar verwachting voldoende fysieke 
ruimte is voor de verduurzaming van de industrie in het 
Noordzeekanaalgebied. Om meer zicht te krijgen op de 
ruimtebehoefte die nodig is voor de transitie naar een 
circulaire economie wordt in 2024 een ruimtelijke 
verkenning naar circulaire werklocaties uitgevoerd.  

14. Nee, GS hebben nog geen voorkeursvariant 
uitgesproken. Uiterlijk voor 1 december 2024 zijn de 
betrokken provincies en gemeenten gevraagd met een 
regioadvies te komen. TenneT legt nieuwe 
elektriciteitsverbindingen met een spanningsniveau van 
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380.000 Volt (380 kV) in beginsel bovengronds aan, 
omdat dit een bewezen techniek is met een hoge mate 
van betrouwbaarheid. Dit principe is opgenomen in de 
Nationale Omgevingsvisie (NOVI). Bovengrondse 
hoogspanningslijnen bieden een hoge leveringszekerheid 
en stabiliteit in de stroomvoorziening. Ze zijn minder 
storingsgevoelig, gemakkelijker te inspecteren en sneller 
te herstellen bij eventuele storingen. Het toepassen van 
ondergrondse kabels in een 380 kV-verbinding wordt dan 
ook zoveel mogelijk voorkomen en kan alleen in 
bijzondere gevallen, over korte afstanden worden 
overwogen. Bijvoorbeeld wanneer onaanvaardbare 
beperkingen of veiligheidsrisico’s voor andere functies en 
opgaven ontstaan. 

15. Het tariefbeleid van warmtebedrijven zal geen/beperkt 
invloed hebben op het aantal woningen dat geschikt is 
om aan te sluiten op een warmtenet. Warmtebedrijven 
hebben maar beperkt ruimte om hun tarieven aan te 
passen omdat het warmtetarief gereguleerd is. De ACM 
bepaald jaarlijks wat het komende jaar het maximale 
warmtetarief is. Er is een koppeling tussen het warmte- 
en het aardgastarief, wat ‘het niet meer dan anders’ 
tarief wordt genoemd. Als het aardgastarief stijgt, stijgt 
het warmtetarief evenveel. Het is niet zo dat 
warmtebedrijven door deze tariefstijging meer winst 
maken. Warmte bedrijven ontvangen een 
exploitatiesubsidie. De hoogte van deze subsidie daalt 
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met een stijgende gasprijs. Om rendabel te kunnen 
opereren zijn zij dus genoodzaakt de warmtetarieven te 
laten stijgen. Omdat de gastarieven meestijgen blijven de 
tarieven min of meer gelijk. Over het jaar heen kunnen 
wel tariefverschillen ontstaan, omdat het warmtetarief is 
bepaald aan de hand van het gastarief van afgelopen 
jaar. 

16. Uitgangspunt voor de in de randvoorwaardelijke 
woningbouwafspraken uitgesproken ambitie is dat de 
productie alleen haalbaar is indien tijdig in de juiste 
randvoorwaarden wordt voorzien. Dit is voorlopig nog 
niet het geval, waardoor de productie naar verwachting 
lager uit zal vallen dan gewenst én nodig is. We hebben 
inmiddels met het rijk de afspraak opgehoogd naar 
191.000 woningen. De opgave is niet eenvoudiger 
geworden, maar de woningnood wel groter. We zullen 
dan ook de komende jaren met gemeenten, corporaties 
en marktpartijen extra inzet moeten plegen om dit te 
halen. Dat zal ruimte en inzet vragen. 

Toelichting:  

Afgelopen twee jaar zijn er ca 34.000 woningen toegevoegd, het 
voornemen uit de beide woondeals en randvoorwaardelijke 
provinciale woningbouwafspraken was 36.600. Voor de komende 
jaren ziet het er op basis van de verleende vergunningen naar uit 
dat de productie iets meer (negatief) zal afwijken van de 
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doelstelling. Dit komt enerzijds doordat de randvoorwaarden uit 
de woondeals en provinciale woningbouwafspraken nog niet zijn 
ingevuld. Maar deze randvoorwaarden zijn vooral zaken die, hoe 
ingewikkeld ook, door de overheden en marktpartijen 
georganiseerd en beïnvloed kunnen worden. De huidige 
tegenwind voor de woningbouw is voor een heel groot deel het 
gevolg van zaken die minder goed beïnvloedbaar zijn, zoals de 
rentestand en afnemende verkoopcijfers, waardoor 
ontwikkelaars ook minder vergunningen voor nieuwe projecten 
aanvragen. Het is zaak dat de zaken die wel beïnvloedbaar zijn 
(de randvoorwaarden) goed op orde komen, zodat de bouw zo 
snel mogelijk weer aan kan trekken op het moment dat de niet 
beïnvloedbare randvoorwaarden weer gunstiger worden voor 
bouwers en zij kunnen versnellen.  
 

4 Volt Bart 
Bonekamp 

4.a Rommel Ruimtelijk 
voorstel  

1. H1, pag 7: In afbeelding 4 is te 
zien dat de ruimte verdeling 
NH tussen 2009 en 2021 al flink 
veranderd is, voordat we aan 
de nieuwe opgaven beginnen. 
Is er een overzicht beschikbaar 
waar de verschuivingen van en 
naartoe hebben 
plaatsgevonden? Wordt dit 
ergens 
bijgehouden/geregistreerd? 

1. De data komen uit de viewer van de provincie waarin 
voor verschillende functies de kaartlagen van het 
landgebruik zichtbaar zijn. Deze is te vinden op de 
website van de provincie. Hier wordt het landgebruik 
over de jaren heen bijgehouden. Er wordt niet op 
detailniveau bijgehouden waar functies naartoe zijn 
gegaan. 

2. Naast sturing via het aanwijzen van Industrieterreinen 
van Provinciaal Belang maakt de provincie met 
gemeenten verplichte regionale afspraken over de 
planning en programmering van bedrijventerreinen en 
kantoorlocaties zoals in Plabeka-verband. Onderdelen 
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2. Par. 4.6, pag. 66 en 68: Focus 
bij sturing op vestiging van 
bedrijven lijkt te liggen op 
milieucategorieën. Met welke 
instrumenten stuurt de 
provincie (als ook gemeenten 
of Rijk) nog meer op waar, 
welke bedrijven zich kunnen 
vestigen? 

3. Par 5.1, pag. 76:  Op welke 
thema's kan de provincie, 
onder de omgevingswet en 
nieuwe wetgeving, 
randvoorwaarden opnemen 
om provinciale doelstellingen 
op duurzame verstedelijking te 
behalen? 

4. Par 6.1, pag 92: Er wordt 
gesteld dat nu al duidelijk is dat 
een deel van de 
transitieopgaven zal landen 
binnen bestaande 
beschermingsregimes. 
Betekent dit dat dan het 
regime van dit stuk gebied af 
zal moeten gaan, het regime 
zal moeten worden versoepeld, 

van die verplichte afspraken zijn onder andere afspraken 
over waar welk type terrein (met geschiktheid voor 
bepaalde typen bedrijvigheid) wordt (her-) ontwikkeld. 
Verder heeft de provincie specifiek beleid 
(Datacenterstrategie) voor de vestiging van datacenters. 
De grootste invloed op vestiging van bepaalde typen 
bedrijvigheid wordt uitgeoefend door gemeenten via hun 
Omgevingsplannen. 

3. Het betreft alle thema’s die in de fysieke leefomgeving 
kunnen spelen. 

4. Alle drie de voorgestelde opties zijn mogelijk. Het is aan 
PS om in het debat over de actualisatie van de 
Omgevingsvisie en daaraan gekoppelde instrumenten als 
de Omgevingsverordening, hier invulling aan te geven. In 
paragraaf 6.1. wordt geagendeerd dat door toedoen van 
de ruimtedruk die door veranderingen wordt ingegeven, 
hier een keuze in gemaakt zal moeten worden. 

5. Hier zal in de komende jaren gebiedspecifiek invulling 
aan moeten worden gegeven. Het gaat dan niet om 
compensatie maar hoe omgevingskwaliteit op elke plek 
waar veranderingen spelen standaard in afwegingen 
wordt meegenomen en invulling krijgt. 
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of dat er steeds ontheffing 
verleend zal moeten worden? 
Of is dit afhankelijk van de 
grootte van de opgave? 

5. H7, pag 97: In het stuk 
omgevingskwaliteit als 
uitgangspunt staat dat we de 
ruimtelijk opgave zo willen 
aanpakken dat de 
omgevingingskwaliteit 
minimaal gelijk blijft. Hoe 
wordt dit echter bepaald en 
geldt dit voor elk gebied apart 
of Noord-Holland als geheel? 
M.a.w. kan omgevingskwaliteit 
ook ergens anders 
gecompenseerd worden (zoals 
met bepaalde 
beschermingsregimes)? 

5 Jeroen 
Boer VVD 

 Olthof iMPI 2024-
2031 

In het IMPI staat: 
N242-25 - Verbetering - Verkenning N242, 
gedeelte A9-N241 (Kooimeerplein-Verlaat) 
– vervolg  

Er is een eerste verkenning uitgevoerd om 
de knelpunten in beeld te brengen, die zich 
nu op de N242 voordoen en zich in de 

Bijgevoegde brief is in december 2023 naar PS gestuurd, inclusief 
een link naar de website waar de rapporten staan, dit ter 
beantwoording van vraag 1, 2 en 3. 
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toekomst zullen voordoen bij de realisatie 
van de geplande woningbouw in de 
gemeenten Alkmaar en Dijk en 
Waard. Samen met de gemeenten wordt 
een nadere verkenning uitgevoerd naar de 
noodzakelijk te treffen maatregelen op en 
rondom de N242 ten behoeve van de 
bereikbaarheid van alle modaliteiten, de 
verkeersveiligheid en de leefbaarheid. 

1. Welke knelpunten zijn naar voor 
gekomen die zich nu voordoen en in de 
toekomst zullen voordoen? 
2. Is de nadere verkenning samen met 
de gemeenten al uitgevoerd? 
3. De uitvoeringsperiode staat op 
n.n.b. Is hier al meer over bekend? 

 

In het IMPI staat: N242-29 - Verbetering - 
Maatregelen N242, gedeelte N508-N241 
(Nollenweg-Verlaat) 
Gelijktijdig met het groot onderhoud 
worden maatregelen gerealiseerd, die 
voortkomen uit de eerste verkenning van 
de N242 (zie N242-25). 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4. Wat betreft N242-29 - Verbetering - Maatregelen N242, 
gedeelte N508-N241 (Nollenweg- 
Verlaat): Voor deze studie wordt een projectleider geworven. De 
studie start op zijn vroegst medio 2024. 
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4. Wat is de status van deze studie en 
wanneer kunnen we de eerste resultaten 
hiervan verwachten? 
 

Bij al deze trajecten is of worden de gemeente(n) betrokken. Ook 
zijn er gesprekken gestart met het Rijk over de nodige 
maatregelen ten aanzien van bereikbaarheid in het kader van de 
grote woningbouwopgave in de gemeenten Alkmaar en Dijk en 
Waard. In een breder perspectief bezien helpt dit ook de 
bereikbaarheid voor geheel Noord-Holland noord te verbeteren. 
 


